
პირვეღაღ ყო სეტყვა სიტყვა იყო ღმერთთან და 

  2 

11 თებერვალს გაიმართა ცაგერის რაიო- 

ნის საკრებულოს გაფართოებული სხდომა. 
სხდომას ესწრებოდნენ საკრებულოს, გამ- 

გეობის წევრები, წარმოება-დაწესებულე- 

ბათა და ორგანიზაციების ხელმძღვანელები, 
ქალაქის, თემის საკრებულოების თავმჯდო- 
მარეები, სკოლების დირექტორები, კულტუ- 
რის მუშაკები, სამართალდამცავი ორგა- 

ნოების ხელმძღვანელები და სხვები. 
სხდომა გახსნა რაიონის გამგებელმა 

ბატონმა თამაზ ქარსელაძემ. მუშაობის დაწ- 
ყებამდე, სხდომის მონაწილეებმა წუთიერი 

დუმილით პატივი მიაგეს ზურაბ ჟვანიას 

ხსოვნას. 

დღის წესრიგში იდგა შემდეგი საკ:თხები 
1. 1.ცაგერის რაიონის სოციალურ-ეკონო- 

მიკური განვითარების 2004 წლის შედეგების 

თაობაზე რაიონის გამგეობის ანგარიში 

(მომხსენებელი გამგეობის ეკონომიკის გან- 

ყოფილების გამგე მამუკა ლეთოდიანი); 
" 2. ინფორმაცია ყოფილი მეფრინვე- 

და მისი შემდგომი განკარგვის შესახებ (გამ- 

გეჰ;ლ(*” პირველი მოადგილე გურამ ყურაშვი- 
ლი), 

3. რაიონში სასოფლო-სამეურნეო ხაზით 
არსებული სატრანსპორტო საშუალებების 
მდგომარეობის შესახებ შემსწავლელი კომი- 
სიის ინფორმაცია (გამგებლის პირველი მო- 

ადგილე გურამ ყურაშვილი); 
4. 2005 წლის რაიონის საპრივატიზაციო 

ნუსხის დამტკიცების შესახებ (სახელმწიფო 

ქონების მართვის განყოფილების გამგემე- 

რაბ მეშველიანი). 
0 

„დღის წესრიგის პირველ საკითხზე 

მოწ, ხსნებელმა ანალიზი გაუკეთა რაიონის 
სოციალურ-ეკონომიკური განვითარების 

2004 წლის შედეგებს, წარმოადგინა გამ- 
გეობის მიერ გაწეული მუაშობის საკმაოდ 

ვრცელი ანალიზი. 

მოხსენებიდან: 
ეკონომიკის წამყვან სექტორში _ მრეწ- 

ველობაში ასეთი სურათია: წარმოებული 
სამრეწველო პროდუქციის მთლიან მოცუ- 
ლობაში მნიშვნელოვანი ხვედრითი წილი 
ელექტროენერგიის წარმოებას და ღვინის 

მრეწველობას უჭირავს. ღვინის მრეწვე- 
მივიღეთ 1178,0 ათასი ლარის პრო- 

დუქცია, რაც 58 პროცენტით აღემატება წი- 
ნა წლის დიონეს (ფულად გამოსახულებაში 
432, 3 ათასი ლარით). ენერგეტიკის სფერო- 
ში კი არის 54,5 პროცენტით კლება, რაც 
ძირითადად გამოწვეულია ლაჯანურჰ ესში 

მიმდინარე სარეაბილიტაციაო სამუშა- 
ოებით. 

პურ-პროდუქტების წარმოებამ წინა წლის 

დონეს 14,7 პროცენტით გადააქარბა და74,8 
ათასი ლარი შეადგინა. ხე-ტყის გადამუშა- 

ვებაში ფიქსირდება მხოლოდ 15,5 ათასილა- 
რი, რაც რეალურ მდგომარეობას ვერ 

ასახავს. საჭიროა სახელმწიფო აღრიცხვის 

მოწესრიგება ამ სფეროში. 
რაც შეეხება მშენებლობას, წინა წელთან 

შედარებით მეტი სამუშაოები შესრულდება, 
მაგრამ მდგომარეობა კვლავაც არადამაკმა- 

სყოფილებელია. ავარიულია არსებული გზე- 

    

მილწე C ჟშვლექვებზეი . 
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ბი, სტიქიური მოვლენების შედეგად რაიონ– 

სოფლო-სამეურნეო ტექნიკა, კვლავაც ვერ 
ხერხდება გლეხური მეურნეობის უზრუნ- 

ველყოფა ხარისხიანი შხამ ქიმიკატებით სა– 

დ·უქც(ოს მთლიანმა წარმოებამ 83 58,4 ათა– 

სი ლარი შეადგინა. ყველაზე მთავარი Боб- 
თულე ის გახლავთ, რომ შესაბამისი ბაზრის 

არარსებობის გამო არ ხერხდება პროდუქცი- 
ის სასაქონლო წარმოება. ეს განსაკუთრებით 
ითქმის ყურძენსა და ხილზე. გაძნელდა მო- 

სახლეობიდან ყურძნის რეალიზაცია- სულ 
მიღებულ იქნა 320 ტონა, მაშინ როცა 1700- 
მდე ტონის ჩაბარების რეალური ბაზა эб- 

b й 
საქონელბრუნვის მოცულობამ წლის 

მანძილზე 1188,6 ათასი ლარი შეადგინა, რაც 

8,9 პროცენტით სქჭარბობს წინა წლის მაჩვე– 
ნებელს. 

სახელმწიფო პილიტიკის შესაბამისად, 

რეგულარულად იცემოდა პენსიები, საბი- 
უჯეტო დაწესებულებებში. _ხელფასები. 

ცენტრალურ ბიუჯეტთან ურთიერთანგა- 
რიშსწორებით მიღებულ იქნა თანხები პედა– 

გოგთა სახელფასო დავალიანების დაფარვი- 
სათვის. 

საბაზრო ეკონომიკის პირობებში არ- 

სებითი მნიშვნელობა ენიჭება სახელმწიფო 
ქონების მართვას, პრივატიზაციას. რაიონის 

სინამდვილეში კი პრივატიზაციის პროცესი 

ნელი, გაჭიანურებული ტემპით მიმდინა- 
რეობს, 

მარეობის ანალიზის დროს მთავარია ბიუ- 

ჯეტი და მისი შესრულება. ამ მხრივ მიზან- 
მიმართული მუშაობა წარიმართა გასულ 

წელს. ადგილობრივი ბიუჯეტის საგადა- 

სახადო შემოსავლების გეგმა განსაზღვრუ- 
ლი იყო 537,2 ათასი ლარით, რომელიც შეს- 

რულდა 109,4 პროცენტით და 587,5 ათასი ლა- 

რი შეადგინა. ტერიტორიული ბიუჯეტში სა- 
გადასახადო შემოსავლების სახით მობილი- 

ზებულია 237,2 ათასი ლარით მეტი თანხები, 

დამტკიცებულ მოცულობასთან შედარებით 
1245ათასი ლარით მეტი. 

ადგილობრივი ბიუჯეტის საგადასახადო 
და არასაგადასახადო შემოსავლების გეგმა 

შესრულდა 108,0 პროცენტით. წლის დასაწ- 

ყისიდან ადგილობრივი ბიუჯეტის გეგმა სის- 
ტემატურად სრულდებოდა გადაჭარბებით. 

სახელმწიფო ბიუჯეტის გეგმა განსაზ- 

ღვრული იყო 1042,1 ათასი ლარით, შესრუ- 

ლება გახლავთ. . 1066,7 ათასი. 
რაიონის ბიუჯეტის საგადასახადო შემო- 

სავლების მობილიზაციის საქმეში უდიდესი 
წვლილი მიუძღვის ცაგერის საგადასახადო 

ინსპექციას, რომლის აქტიური, მიზანმიმარ- 

თული საქმიანობით რაიონისბიუჯეტის ყვე- 

ლა პარამეტრი გადაჭარბებით იქნა შესრუ- 

ცენტრალური ბიუჯე-   ლებული. 

27 გვ. 2 ტიდან მიღებულმა ტრან- 
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ბიოგრაფშიიდან: მურმან ONINSIT 

დაიბადა 1954 წელს სოფელ უსახელოში, 982 
წელს დაამთავრა თბილისის სახელმწიფო სა- 
მედიცინო ინსტიტუტის სამკურნალო ფა- 

კულტეტი. სხვადასხვა დროს მუშაობდა: კუ- 
რორტ „ლაშიჭალის“ ექიმად, უსახელოს სა- 
ექიმო უბნის გამგედ, სასწრაფო დახმარების 

მორიგე ექიმად. გავლილი აქვს ექიმთა 

დახელოვნების ციკლი ყელ-ყურ-ცხვირის და 
დერმატო-ვენეროლოგიაში, საექიმო სერთი- 

ფიკატი მიღებული აქვს ჯანდაცვის ორგანი- 
ზაციაში ოტოლარინგოლოგიასს და თერა- 

პიაში. M89 წელს არჩეულ იქნა რაიონისა და 
რაისაავადმყოფოს მთავარ ექიმად. M96-98 წ- 
ში იყო რაონის ჯანდაცვის საკოორდინაციო 

ცენტრის დირექტორი. M98 წლიდან არის 

შპს „ცაგერის რაიონული საავადმყოფოს“ (მთა- 
ვარი ექიმი) დირექტორი, ჰყავს მეუღლე––ექი- 
მი მედდა ასათიანი და ორი ვაჟი. 

–ბატონო მურმან, მედიცინა ისეთი სფე- 

როა, სადაც რეორგანიზაცია განუწყვეტელი 
პროცესით მიმდინარეობს. რა შედის, ამჯერად, 

თქვენს ფუნქციებში? 
–-ბოლო წლებში მართლაც ძალზე ხში- 

რია ჯანდაცვის სისტემის რეორგანიზაცია- 

რესტრუქტურიზაცია. იცვლება იურიდიული- 

სამართლებრივი ფორმები, შემოტანილი იქნა   სადაზღვეო მედიცინის კომპონენტები, ჩატარდა 

#·)ვალი ექსპერიმენტი. მედიკოსთა უმრავ- 

ლესობის აზრით დღემდე გატარებულმა ცვლი- 

ლებებმა დადებითი შედეგები სამედიცინო მომ- 
სახურეობის ხაზით არ მოიტანა. დღევანდე- 

ლი ჩვენი ფუნქცია არის მოსახლეობის სტა- 

ციონარული სამედიცინო მომსახურების უზ- 

რუნველყოფა და სასწრაფო გადაუდებელი 
დახმარების ორგანიზება. 

–რა მდგომარეობაშია საავადმყოფოს მა- 

ტერიალურ-ტექნიკური ბაზა? მასთან და- 

კავშირებული პრობლემები... 
–-ძირითადად საავადმყოფოს მატერია- 

ლურ-ტექნიკური ბაზა დამაკმაყოფილებელია 

და აკმაყოფილებს ჩვენთვის წაყენებულ 

მოთხოვნებს, თუმცა, ვცდილობთ ბაზის გა- 

უმჯობესებას. გამოკვლევების მოცულობის გა- 

ფართოებას, რისი იმედიც უახლოეს მომა- 

ვალში გვაქვს. 

–რა შედღის უფასო სამედიცინო მომ- 

სახურებაში კონკრეტულად? 
–-–სტაციონარში მოთავსებული ყველა პა- 

ციენტისათვის სამედიცინო მომსახურება არის 

უფასო მედიკამენტები, ლაბორატორიული გა- 

მოკვლვვა, სამკურნალო დიეტური კვება. და- || 

ფინანსება ხორციელდება სხვადასხვა პროგ- 

რამებით ცენტრალური და ადგილობრივი 
ბიუჯეტის ხარჯზე. 

“–უფრო კონკრეტულად 5 ag 2 
მედიკამენტებსა და კვებაზე?     7 
 



  

  

ლჯუხრულემელი ტეორგანიბაციის თონბი... 
(დასასრული) 

–-როგორც მოგახსენეთ, ავადმყოფს, რო- 

მელიც მოხვდება სტაციონარში, არ სჭირ- 

დება იზრუნოს მედიკამენტებსა (90%-ით) და 

კვებაზე. 
–ყველა საკრებულოში ფუნქციონირებს 

სამეღიცინო პუნქტები? 
––საექიმო უბანი არის ყველა საკრებულოში 

1 ექიმისა და 1 მედდის შტატით, ასევე არის 

რამდენიმე საფერშლო-საბებიო პუნქტი, თუმცა, 
კადრების დეფიტიცის გამო ვერ ხერხდება 
უბნების ექიმებით სრულად დაკომპლექტება. 

––რომელი ექიმი-სპეციალისტი არ ჰყავს 
რაიონს? 

–-რაიონში ამჟამად გვყავს ძირითადი ექი- 

მი-სპეციალისტები საკმაოდ მაღალი კვალი- 

ფიკაციით, თუმცა რაიონის მოსახლეობის 

სრულყოფილი სამედიცინო მომსახურებისათ- 

ვის აუცილებელია ისეთი სპეციალისტები, 

როგორიცაა ნარკოლოგი, ფსიქიატრი, დერ- 

მატოვენეროლოგი, ონკოლოგი. გეტყვით, რომ, 

ამჟამად ძალზე გართულებულია ექიმთა გა- 

დამზადების საქმე. 

–-რამდენია საშუალოდ ექიმის სახელფა- 
სო ანაზღაურება? 

–-ექიმის საშუალო ხელფასი საავადმყო- 

ფოში ქვეყანში დაწესებული საარსებო მინი- 

მუმის ნახევარია, 540 ლარის განსხვავებით. 

- წინა წლების „გადმონაშთი“- სახელ- 
მწიფო დავალიანებები ისევ დგას დღის წეს- 
რიგში? 

–-ძველი „გადმონაშთი“ გვაქვს გასული 

წლების 9 თვის სახელფასო დავალიანება, 

რომლის დაფარვას გვპირდებიან ახლო მომა- 

ვალში. 

–-სასწრაფო დახმარების მანქანის მზად- 

ყოფნაზე რას გვეტყვით? ფასიანი თუ უფასო 
მომსაზურება? 

––ამჟამად, სასწრაფო გადაუდებელი დახმა- 
რება ჩვენი შედარებით სუსტი რგოლია, 

ვინაიდან გვაქვს მხოლოდ ერთი სანიტარუ- 

ლი ავტომანქანა (გამართულ მდგომარეობაში), 

თუმცა პერსონალი სრული მზადყოფნაშია, 

გვაქვს ყველა საჭირო მედიკამენტი, საწვავი, 
აქვე მინდა სიამოვნებით გითხრათ, რომ ხელი- 

სუფლების გადაწყვეტილებით, 1 მაისიდან სას- 

წრაფო დახმარების სამსახური რაიონში იქ- 

ნება პრაქტიკულად სრულყოფილი ყველა ას- 
პექტით. 

“-ლაბორატორიული გამოკვლევების ,უფა- 
სო სამედიცინო მომსახურების გამო პაციენ- 
ტთა სიუხვე შეიმჩნევა. საკმარისია ადგი- 

ლობრივი ბიუჯეტიდან გამოყოფილი თანხა, 
რომელიც ამ განყოფილებისათვისაა განკუთ- 
ვნწილი? 

–-როგორც ზემოთ აღვნიშენთ სტაციონა- 

რული ავადმყოფებისათვის ყველა გამოკვლე- 
ვა, როგორც ლაბორატორიული, ისე ფუნქცი- . 

ური იყო და არის უფასო, რაც შეეხება, ამბულა- 
ტორიულ ავადღმყოფების უფასო ლაბორატო- 

რიული გამოკვლევები დაიწყო 2004 წლის 1 

სექტემბრიდან ადგილობრივი ხელმძღვანე- 

ლობის უშუალო ჩარევითა და მხარდაჭერით. 

ამ მიზნით გამოყოფილ სახსრებს, ის ხმარ- 

დება რეაქტივების შეძენას და მატერიალურ- 
ტექნიკური ბაზის დროდადრო გაახლებას 

(ლაბორატორია)· როგორც აღნიშნეთ, მკვეთ- 

რად გაიზარდა დატვირთვა და გადასცდა ყო- 

ველგვარ დასაშვებ ნორმებს, ყოველდღიურად 
ანალიზს იღებს ყველა, სჭირდება თუ არა. 

პერსონალის ხელფასის გაზრდა უბრალოდ ვერ 
ხერხდება ობიექტური მიზეზების გამო... 

–- ჩვენს რაიონში ჰუმანიტარული მისიით ხში- 

რად ჩამოდიოდნენ ექიმთა ბრიგადები, რომ- 
ლებიც სხვადასხვა ოპერაციებს აკეთებდნენ. 
უახლოეს მომავალში თუ ელოდებით ამგვარ 
აქციას? 

–-როგორც ჩემთვის ცნობილია უახლოეს 

თვეებში რაიმე ჰუმანიტარული მისიით რაი- 

ონში სპეციალისტების ჩამოსვლა გათვალის- 

წინებული არ არის. 

–-საავადმყოფოს შენობის რემონტი მიმ- 
დინარეობს. საიდან ფინანსდება? რომელი სამ- 
შენებლო ფირმა აკეთებს და რა დონემდეა 
სარემონტო სამუშაოები გათვალისწინებული? 

–-რაიონული საავადმყოფოს სარემონტო 

სამუშაოებს აფინანსებს ჯანდაცვის სამინის- 

ტროს სახელმწიფო დასაქმების ფონდი. აღ- 

ნიშნულ ფონდში რამდენიმე წელია წარდგე- 

ნილი მქონდა შესაბამისი პროექტი და რო- 

გორც იქნა, 2004 წლის ნოემბერში გადაწყდა 

ჩვენს სასარგებლოდ, თუმცა ჩვენი წარდგენი- 

ლი 65 000 ლარის ნაცვლად გამოყოფილ იქნა 

47800 ლარი. სამუშაოებს ასრულებს ქუთაი- · : 

სის სარემონტო-საამშენებლო ფირმა „გაგა“ _ 

(მოიგო ტენდერი), რომელიც რეგისტრი- 

რებულია ცაგერის რაიონში და არის ადგი- 
ლობრივი ბიუჯეტის გადამხდელი. ამჟამად, 

რემონტი დამთავრების ფაზაშია. პროექტის 

განხორციელებაში მნიშვნელოვანი წვლილი შე- 
იტანა ადგილობრივმა ხელმძღვანელობამ, რომ- 
ლებმაც იკისრეს მისი 20% თანადაფინანსება 
(9000 ლარი). 

––თქვენი და ადგილობრივი ხზელისუფლების 
დამოკიდებულება როგორია? თუ გრძნობთ მათ- 
გან თანადგომას? 

––მიმაჩნია, რომ ჩვენ წმინდა ადამიანური 
თვალსაზრისით ნორმალური ურთიერთობა 

გვაქვს, რაც შეეხება თანამდებობრივს, მე ყო- 

ველთვის დაწესებულების ინტერესებიდან გა- 
მოვდივარ და ამ მხრივაც, ვფიქრობ, დამოკი- · 

დებულება აბსოლუტურად მისაღებია, მე 

ვხედავ, რომ ადგილობრივ ხელმძღვანელობას 
და რა თქმა უნდა გამგებელს აქვთ კარგი 

საქმეების კეთების დიდი სურვილი, ვხედავ, 
რომ აქვთ სამედიცინო საზოგადოების პატი- 

ვისცემა და სურვილი გაგვიწიონ კონკრეტუ- 

ლად დახმარება. შემიძლია გითხრათ, რომ 

2004 წლის აგვისტოდან რაიონული საავად- 

მყოფოს ადგილობრივმა ბიუჯეტმა გამოუყო 

19300 ლარი (მსგავსი აქამდე არაფერი მომხდარა) 

რითაც მოხერხღა სამკურნალო დიეტური 

კვების მოწესრიგება, რენტგენო-დიაგნოსტი- 
კის მოგვარება და სრულყოფა, ზოგიერთი აუ- 

ცილებელი კაბინეტის მოწყობა, უფასო 

ლაბორატორიული გამოკვლევების ორგანიზება, 
სასწრაფო გადაუდებელი დახმარების გა- 

უმჯობესება. საჭირო მედიკამენტებისა და 

დამხმარე სამედიცინო საქონლის შეძენა. და- 

წესებულების აღჭურვა რბილი ინვენტარით 
და სხვა. 

–“ვარდების რევოლუციის“ შემდეგ თით- 
ქმის ყველა სფეროში მდგომარეობის გა- 

უმჯობესება-გაჯანსაღება შეიმჩნევა. რა 

სიახლეებს ელოდებით მედიცინის მუშაკები? 
“«“–„ვარდების რევოლუცია“ მართლაც მნიშ- 

ვწელოვანი მოვლენა იყო ერის უახლეს ისტო- 
რიაში და იმედი მაქვს მდგომარეობა ჩვენს 

სისტემაშიც დადებითად შეიცვლება. ამჟამად 

  
ჯანდაცვისა და სოც. უზრუვენლყოფის სამი- 
ნისტროში მუშავდება მრავალი მნიშვნელო- | 

ვანი პროექტი, რაც, იმედია, გარკვეულწი- 
ლად უკეთესობისაკენ შეცვლის სისტემის 
მუშაობას, თუმც სამედიცინო საზოგადოება 
ბოლოს და ბოლოს ხელისუფლებისგან ელის 
თავგანწირული შრომის, ერისა და ხალხისათ-, 
ვის უანგაროდ გაწეული სამსახურის ღირ-. 
სეულად დაფასებას. . ! 

––თქვენ, საკმაოდ დიდღი ხანია საავად- 
მყოფოს მთავარი ექიმი ბრძანდებით. რა მი- 
გაჩნია ექიმის მთავარი ღირსებად? 

––მართალი ბრძანდებით. მე მართლაც საკ- 

მაოდ ხანგრძლივი პერიოდი მომიწია სამე- 

დიცინო დაწესებულების ხელმძღვანელობა, 
რაც არცთუ ადღვილი საქმეა. ახლა, უბრა- 
ლოდ, არ მინდა ვისაუბრო იმ თვისებებზე და 

ღირსებებზე, რაც ჭეშმარიტ ექიმ-დასტაქარს 
უნდა გააჩნდეს. ისე კი, მინდა გითხრათ, 

რომ წელს 80 წელი შეუსრულდებოდა ყვე- 
ლასათვის საყვარელ ექიმს და პიროვნებას, | 

ბატონ ვილიამ გოლეთიანს. არ მინდა ვიყო 
ტრაფარეტული, მაგრამ მაინც ვიტყვი, რომ 

ჩემი ექიმობა, გარკვეულწილად, განაპირობა 

ბატონი ვილიამისა და მამაჩემის მეგობრობამ 
ჩემი ბავშვობის წლებში ის ხშირაღ 

სტუმრობდა ჩვენს ოჯახს.. წლების შემდეგ 

კი მე წილად მხვდა ბედნიერება, როგორც 
ექიმს, მემუშავა მის გვერდით. ყველაფერი 

ეს კი მაძლევს უფლებას ხმამაღლა ვთქვა–– 
ექიმი უნდა იყოს ისეთი, როგორიც იყო ექი- 
მი ვილიამ გოლეთიანი. 

ეკა ბენღელიანი 
  

  

  
მყლენეუ: ყქეწევებზე წიექნსნსწIა 

ცევუნმს ნაწინმს საკნუბ შლMს ჭი' ჭენმიI285 CI სსCMქა 
(დასასრული) 

სფერმა 1916,7 ათასი ლარი შეადგინა. სო- 

ციალური ტრანსფერების დარგების მიხედ- 
ვით განაწილდა და გაიცა. 

2005 წლის 1 იანვრისათვის ბიუჯეტი- 

სადმი ვადაგადაცილებული დავალიანების 
საერთო მოცულობა 8939,9 ათასი ლარია, 
რაშიც მნიშვნელოვანი ხვედრითი წილი 

ლაჯანურჰესზე მოდის. 
ცალკე უნდა შევეხოთ სოციალურ სფე- 

როს, ამ სფეროში არსებულ მწვავე პრობლე- 

მებს. ცნობილია, რომ უმუშევრობა ჩვენთა- 
ნაც საზოგადოების ძირითადი საწუხარია. 

ასეთ პირობებში მოსახლეობის შემოსავლის 
დონე დაბალია და შესაბამისად დაბალია 

ცხოვრების დონეც. გამგეობისა და საკ- 

რებულოს მუშაობის პრიორიტეტულ მიმარ- 

თულებად კვლავ რჩება წამყვანი ობიექ- 

ტების რეაბილიტაცია, რაც შეიძლება მეტი 
ადამიანის დასაქმება. 

გამგეობის მიერ მიზანმიმართული მუ- 

შაობის შედეგად გასულ წელს პირველად 

გახდა შესაძლებელი, რომ ბიუჯეტში შემო- 
სულიყო ჭარბი თანხები „გაგვეხორციე- 

ლებინა არა ერთი ღონისძიება და გაგვეზარ- 
და ბიუჯეტის სოციალური პაკეტი. გამოი- 
ყო 20 ათასი ლარი, რითაც დავეხმარეთ 

ახალშობილთა, სოციალურად დაუცველ, 

ავადმყოფ ოჯახებს. სულ 285-მა ოჯახმა მი- 

იღო დახმარება. 

რაიონის გამგეობის წინადადებით დახმა- 

რება გაეწია ყველა სკოლასა და სკოლამდელ 
დაწესებულებას (7500 ლარი). გამგეობამ 

უზრუნველყო აგრეთვე საახალწლო ლო- 
ნისძიებების დაფინანსება, საჩუქრების გა- 
მოყოფა, წმიდა ილია მართლის სახელობის 

ცაგერის გიმნაზიისთვის, იძულებით გადაად- 
გილებულთათვის დახმარების გაწევა. 

რეგიონული სოცფონდის ხელმძღვანე- 
ლობასთან შეთანხმებით რაიონული ბიუჯე- 
ტიდან 20 000 ლარი რაისაავადმყოფოს ანგა- 

რიშზე ჩაირიცხა უფასო ლაბორატორიულიგა- 
მოკვლევების, სამკურნალო მომსახურებისა 
და დიეტური კვების უზრუნველყოფისათვის, 
1000 ლარი პოლიციელთა ფორმის ტანსაც- 

მლის შესაძენად გაიცა. 

რაიონის გამგეობამ გარკვეული ყურადღება 
დაუთმო ქალაქის ინფრასტრუქტურის განვი- 
თარებას. ბევრი რამ გაკეთდა ამ მიმართებით. 

დაიწყო გამგეობის ეზოს კეთილმოწყობა, და- 
გეგმილია ქალაქში ახალი კინო-დარბაზის 

გახსნა და ა.შ. ყოველივე ეს კეთდება რაიონის 
ბიუჯეტით. 

როგორც ცნობილია, რაიონი სტიქიისაგან 
მეტად საშიშ და რისკის ზონაში იმყოფება. 
ახასიათებს მეწყრიანობა და დამანგრეველი 

წყალდიდობა. სტიქიური მოვლენების აღსაკ- 
ვეთად ძალისხმევას არ იშურებს რაიონის 

ხელმძღვანელობა, მთავრობის წინაშე დასმუ- 
ლია არაერთი საკითხი. საანგარიშო პერიოდ- 
ში აღსდგა ცაგერი-ლასურიაშის საავტო- 
მობილო გზა, შეკეთდა ლაჯანა-ლაცორიის 

ხიდის მისადგომები, ბარდნალა-წიფერჩის მო- 
ნაკვეთზე დაიწყო გაბიონების მშენებლობა. 
სულ რაიონს სტიქიის საწინააღლმდეგო ლო- 

ნისძიებებისთვის გამოეყო 50 ათასი ლარი. 
მაგრამ გერ მივაღწიეთ კაპიტალური სამუშა- 

ოები გვეწარმოებინა ცა გზა- 
ზე. ეს სამუშაოები გათვალისწინებულია 2006 
წლის სახელმწიფო ბიუჯეტში. 

ცალკე უნდა ითქვას გამგეობის მიერ გა- 
ტარებული ზომების შესახებ ხე-ტყის უკანო- 
ნო მოპოვებისა და რეალიზაციის საქმეში. 

განსაკუთრებით გამკაცრდა ამ მიმართებით 

კონტროლი, რის საფუძველზეც ბიუჯეტში 
დაგეგმილი 82 ათასის ნაცვლად შემოვიდა 
132 ათასი ლარი გადასახადის სახით. 

ღ 

მომხსენებელმა ხაზი გაუსვა მოხმარებული 
ელექტროენერგიის ღირებულების გადახდის 
აუცილებლობას, ხარჯვის კულტურას, ამო- 

ღებული თანხის დაბალ მაჩვენებელს, ილაპა- 
რაკა ამ საქმეში არსებულ ნაკლოვანებათა 
დაძლევის გზებზე; აღნიშნა საქართველოს 

ელექტროკავშირის ცაგერის რაიონული რგო- 
ლის არადამაკმაყოფილებელი მუშაობა, გან- 
საკუთრებული სიმწვავით დაისვა საკითხი 

სამხედრო-სავალდებულო სამსახურში გაწვე- 
ვის ორგანიზების საქმეში საკრებულოების 
ინერტული პოზიციის აღმოფხვრის შესახებ; 

ისაუბრა კულტურის ქსელში მიღწეულისა და 
ნაკლოვანებების, სოფლად დაუტვირთავი 
კლუბებისა და ბიბლიოთეკების შესახებ, ამ 

სფეროში დასაქმებულთა საშტატო რიცხვის 
შემცირების შეუქცევადობაზე. 

ხაზი გაუსვა კანონს განათლების შესახებ 

და ამ ფონზე სფეროში მუშაობის ახლებურად 
წარმართვას, აღინიშნა სპორტის აღმავლო- 

ბისათვის სპორტკომიტეტისა და მისი თავმ- 

ჯდომარის ზრუნვა და მიზანდასახული საქ- 
მიანობა, რაიონის გასული წლის სპორტული 
მიღწევები. შარშან რაიონის გამგეობამ გამო- 
ყო თანხა რაიონისა და ლაჯანის სპორ- 
ტდარბაზების კეთილმოწყობისათვის. 

გამგეობამ, აღნიშნა დასასრულს მომხსე- 

ნებელმა მიღწეულზე დაყრდნობით გარკვეუ- 

ქართველოს პრეზიდენტისა და მთავრობის 

კურსის შესაბამისად კვლავაც ყველაფერს 
გააკეთებს რაიონის სოციალურ-ეკონომიკუ- 
რი განვითარების საქმეში ახალი მაჩვე- 

წებლეშის მისაღწევიდ მშრომელთა კეთილ“ 
დღეობის ასამაღლებლად. 

სხდომის მონაწილეებმა მოისმინეს ინ- 
ფორმაციები ყოფილი მეფრინველეობის 
ფაბრიკის ქონების მდგომარეობისა და მისი 
შემდგომი განკარგვის შესახებ; ინფორმაცია 
რაიონში სასოფლო-სამეურნეო ხაზით არ- 

სებული სატრანსპორტო საშუალებების 

მდგომარეობის შესახებ. წარმოდგენილიქნა 
2005 წლის საპრივატიზაციო ობიექტების 

განხილული საკითხების ირგვლივ გამარ- 
თულ კამათში მონაწილეობდნენ ალპანის 

საკრებულოს თავმჯდომარე თენგიზ ბურჯა- 
ლიანი, რაისაავადმყოფოს მთავარი ექიმი 

დირექტორი ტრისტან გუგავა, ქვედა ცაგურის 
საკრებულოს თავმჯდომარე კარლო კოპალი- 
ანი, ნასპერის სკოლის დირექტორი ლეილა 

ფუტკარაძე, საგადასახადო ინსპექციის მთა- 
ვარი ინსპექტორი კარლო კვირიკაშვილი,სპორ- 
ტკომიტეტის გამგე გოგი კვირიკაშვილი, 
სამხედრო განყოფილების გამგე გოჩა 

მურცხვალაძე, უფ- 
როსი სოსო ლეთოდიანი. 

მათ შეფასება მისცეს გამგეობის მიერ გა- 
წეულ საქმიანობას, აღნიშნეს თავიანთ სფე- 

როებში მუშაობის ავ-კარგზე, გამოკვეთეს 

წლევანდელი წლის პრიორიტეტული მიმარ- 
თულებები. 

გაფართოებულ სხდომაზე სიტყვა წარ- 
მოთქვა რაიონის გამგებელმა ბატონმა თამაზ 
ქარსელაძემ.    



   
  

მირქმა უფლისა ქრისტიანული ეკლე- 
სიის ერთ-ერთი უძველესი დღესასწაუ- 

ლია. ღირსი სვიმეონ მიმრქმელი იერუ- 

სალიმში ცხოვრობდა. ისტორიკოსები 

გვაუწყებენ, რომ ეგვიპტის მეფემ პტო- 
ლემეოს II ფილადელფოსმა (285-247 

ქრისტესშობამდე) ისურვა, მთელს მსოფ- 

ლიოში ცნობილი ალექსანდრიის ბიბლი- 

ოთეკა წმიდა წერილის წიგნებით შეევ- 

სო. ამ მიზნით, მან მწიგნობრები მოიწ- 

ვია იერუსალიმიდან. წმიდა წერილის 
ბერძნულ ენაზე სათარგმნელად ალექ- 

სანდრიაში ჩასულ 72- სწავლულს შო- 

რის იყო მართალი სვიმეონიც. მას ისა- 

ია წინასწარმეტყველის წიგნის თარ- 

გმნა დაევალა. როცა მივიდა ადგილამ- 

დე: „აჰა, ქალწულმან მუცლად-იღოს და 
შვეს ძე და უწოდიან სახელი მისი ემმა- 

ნუილ“, მან ჩათვალა, რომ დედანში შეც- 

დომა იყო გაპარული და აპირებდა, ,„ქალ- 

წულის“ ნაცვლად „დედაკაცი“ ჩაეწერა, 
მაგრამ ამ დროს ანგელოზი გამოეცხადა, 

ზხელი დაუჭირა და უთხრა: „ირწმუნე ამ 

სიტყვების და თავად დარწმუნდეთ მაგ 

ჭეშმარიტებაში. არ მოკვდები მანამ, სა- 

ნამ არ იხილავ ყოვლაწმიდა ქალწული- 

საგან შობილ ქრისტე მაცხოვარს“. ამ 

დღიდან მოყოლებული სვიმეონ მესიის 

მოლოდინით ცხოვრობდა.   

    

<)# ჯშ·ქმქ 

· ეკლესიამ განაჩინა, მირქმა (მიგებება) 

ერთ დღესაც სულიწმიდამ აუწყა: „აღ- 
დეგ, მოხუცებულო! რა ჰზი? მირბიოდე 

ტაძრად, რამეთუ მოვიდა განმტევებელი 
შენი“ ტაძარში მისულმა სვიმეონმა მრა- 

ვალ დედას შორის გამოარჩია ყოვლად- 

წმიდა ღვთისმშობელი, ხელში აიყვანა 

ყრმა იესო და შეჰღაღადა: „აწ განუტე- 

ვე, მონალ. შენი, მეუფეო, სიტყვისაებრ 

შენისა მშვიდობით“ შემდეგ აკურთხა 

მართალი იოსები და ღვთისმშობელს 

წინასწარმეტყველურად · მიმართა: »ესე 

დგას დაცემად და აღდგინებად მრავალ- 
თა ისრაილსა შორის“. 

ჩვენთვის ცნობილია, რომ საღვთო 

სჯულის მიხედვით, შობიდან 40 დღის 

შემდეგ ა ყრმა ტაძარში 
მიჰყავთ უფლის წინაშე წარსადგენად. 

მას წაეკითხება განწმენდის ლოცვები 

და მხოლოდ ამის შემდეგ შეუძლია 

ტაძარში შესვლა. 

სწორედ ამ დღეს--მირქმას მოხდა 

შეხვედრა ძველი და ახალი აღთქმისა. 

შველი აღთქმის წინასწარმეტყველი–– 
სვიმეონი ეგებება ახალი ქმის დამ- 

ებელს––ისეო # 
წმიდა და მარნუ·?ლ?ჯ სვიმეონ ღვთის- 
მიმრქმელმა 360 წელი იცხოვრა. VI სა- 

უკუნეში მისი უხრნელი ნაწილები კონ- 

სტანტინეპოლში გადაასვენეს. მირქმა 

VI საუკუნემდე გამორჩეული ზეიმით არ 

აღინიშნებოდა. 528 წელს, იმპერატორ 

იუსტინიანეს დროს, ანტიოქიას თავს 

დაატყდა საშინელი მიწისძვრა, რომელ- 

საც მრავალი ადამიანი ემსხვერპლა. ერთ 

უბედურებას სხვა დაერთო––-შავი ჭი- 

რის ეპიდემია: ყოველდღე რამდენიმე ათა- 
სი კაცი იხოცებოდა. ამ განსაცდელის 

ჟამს ერთ კეთილმსახურ ქრისტიანს ზე- 

გარდმო ეუწყა, რომ მირქმის დღე სას- 

წაული უფრო საზეიმოდ აღენიშნათ და, 

როცა ამ დღეს ღამისთევის ლოცვები 

და ლიტანიობა აღასრულეს, ბიზანტია- 

ში უბედურებათა წყება შეწყდა. ღვთი- 
სადმი მადლიერების ნიშნად, 544 წელს, 

უფლისა აღენიშნათ უფრო საზეიმოდ. 

  

  მოამზადა 
ეკატერინე ბენდელიანმა 

ვალდებულებისა. და 

მიზნით: 

მათ შორის: 
ა) Lo 

ფებში-200 კაცით. 
2. „სამხედრო ვალდებულებისა და სამხედრო 

3. საქართ 
რომლებსაც არა აქვთ სამხედრო ძალებში 

··ღჭრყნგაწ"*·ხელმძღჭ—წლრ“ვმჯ 

ხ:;:ჭძწავანელობადაკონტროლიგ 

გამანაწილებელი პუნქტების 

უწყების მიღებიდან Ю 

15. ეთხოვოთ 
მისი მნიშვნ; 

1. ამ ბრძანებულების 
თანაშემწემ ეროვნული 
ბეჟუაშვილმა.   

ს.·ქახთვეიოს პჩეზილენტის ბჩძანებუტლება.. 
საქაითველოს სამხედხო ძალებში 9005 ნედლი · 

ჭეთა სავალდებულო სამხედხო სამსახუჩში გაწვევის შესახებ 
„სამხედრო სამხედრო. სამსახურის ქართველოს კანონის შესაბამისად 

საქართველოს სამხედრო ძალებში 2005 წელს მოქალაქეთა გაწვევის ორგანიზებულად მოწყობის 

1 საქართველოს სამხედრო ძალებში გასაწვევ მოქალაქეთა რაოდენობა განისაზღვროს 4500 კაცით, 

ქართველოს შეიარაღებულ ძალებში–4300 კაცით; 
ბ) საქართველოს შინაგან საქმეთა სამინისტროს დაქვემდებარებულ გ··სამ“:ჯ·—·როჟზ·ჟლ ქვედანაყო– 

სამსახურის. შესახებ“ · საქართველოს 
№‹4› საფუძველზე მოქალაქეთა გაწჯვა გაიმართოს 2005 წლის პირველი თებერვლიდან 2005 წლის 

ველოს სამხედრო ძალებში გაწვეულ იქნენ 18-დან 27 წლამდე ასაკის. მოქალაქეები, 
გაწვევისაგან გათავისუფლების ან მისი გადავადების უფლება. 

4. ქალაქებსა და რაიონებში შეიქმნას გამწვევი კომისიები შესაბამისი ადგილობრივი მმართველობის 
დომარეობით. კომისიები მუშაობას შეუდგნენ 2005 წლის 19 იანვრი– 

5. დამტკიცდეს საქართველოს ცენტრალური გამწვევი კომისიის თანდართული შემადგენლობა (დანართი M საქართველოს ქალაქებისა და  რაიონების გამწვევი. კომისიების  მუშაობის საერთო 
ანახორციელოს. ცენტრალურმა 

ქართველოში მცხოვრები 18-დან 27 წლამდე ასაკის გასაწვევი მოქალაქეები ამ. ბრძანებულების 
ამოცხადნენ ადგილობრივი მმართ. 

გილის მიხედვით. 
7. სამხედრო ძალებისათვის ახალწვეულების ორგანიზებულად გადაცემისათვის ქ. თბილისში, საქარ– 

შე·”რღეზ”ლძალეზ·*· ბჟნერლ·ჟრშტაბ”სსაორან" 

ქტი. 
ქართველოს შეიარაღებული ძალების გენერალურმა შტაბმა. (ვ 

სამობ···ლიზაცთ”სამმართვ:ლოსშენობის ვ]ღსართლზეგამ:·უ···სსათ»ნადო[»მ·უშაოფარიობი 
შემკრეზ—გამანაწილებელ პუნქტის განთავსებისათვის. 

9. ცენტრალური გამწვევი კომისიის თავმჯდომარემ თავისს განკარგულებით განსაზღვროს შემკრებ– 
პირადი შემადგენლობის დროებითი შტატი და მუშაობის წესი. 

. შემკრებ–გამანაწილებელ პუნქტებზე წვევამდელთა სამედიცინო შეშოწმება განახორციელოს 
ცუნტრ”ლ“?რ გამწ··ჯ]ვუკ···მ·*·ოსთ·”წ არსებულმა მუდმივმოქმედმა სამხედრო სამედიცინო–საექსპერტ 

გადახდა გამხორციელდეს გაწვედთს მოლეან პერთოდშ, საალდებულოს 
B s e i sy e მერაბიშვილი) ადგილებზე აღმოუჩინოს A S (·–]ალაქე#ჭ·?ამჟჰბეგ·ჯ··ც M#”# იმ წვევამდელთა მოძებნასა და 

ი % საქარავების. ერუნელი аата Кв Эь 2 : 
M;·M% e At ееа КОМЙ Pl i R T e 

ინფორმაციის საშუალებებს ფართოდ გააშუქონ გაწვევის მიმდინარეობა. და 
შესრულების კონტროლი განახორციელოს საქართველოს პრეზიდენტის 

უშიშროების საკითხებში–ეროვნული უშიშროების საბჭოს მდივანმა 

  

799 Я 
"სა 

კანონის 22–ე 

გამწვევმა. კომისიამ. 

ადგ ველობის ორგანოს სამხედრო 

C. კაპანაძე) საორგანიზაცია– 

ედი კანონმდებლობის 
სამ#ურშ” გაწვევის გადავადების მ···ს·”·!რ:···!·ლ"ს 

სამხედრო სამსახურში. გაწვევის 

სავალდებულო. სამსახურს. 
· ბეჟუაშვილმა და საქართველოს 

გელა 

მიყეილ. სააკაშვილი 
ქ. თბილისი 2005 წ. 8 იანვარი 

  

  

საბაგაშსულო სამსედრ სამალღებულო 
ბაწმემა ძალაში შემიდლა. რა სდღება ჩმენ - 

@062 ბაწვეუ“ იქნენ 012 არა ჩეენი რა– 

იუნიძლან ახალბგაბზრდლები? რა იქლილებები 
მიმღინარეობს საქრიოდ სშერომი? ამ 
ჰითხმებგე პასპხის ბგასაძემაC ჩვ26 
შქესმCით Cა განმარტება ვეძმსოვეთ ძაგე– 
რის რამუონის სამსედრო ბგანყოშილების 

უშროსს ბიშჩა მურისმალაძქეს: 
„2003 წლის 1 თებერელიდან სამხედრო 

სავალდებულო სამსახურში გაწვევა გა- 
დაეცა ადგილობრივი მმართველობის ორ– 
განოებს და ცალკე ჩამოყალიბდა გამ- 

გეობის სამხედრო განყოფილება, რომ- 
ლის ძირითადი ვალდებულება გახლავთ 
მოახდინოს მოქალაქეთა პირველადი 

სამხედრო აღრიცხვაზე აყვანა და მათი 
შემდგომი გაწვევა სამხედრო–სავალ– 

დებულო სამსახურში. 

გასულ წლებთან შედარებით სამხედ- 

რო სამსახურში გაწვევა ჩვენი რაიონის– 

თვის ისევ პრობლემატურ საკითხად რჩება. 

მართალია რეგისტრირებული არიან ჯარში 

წამსვლელები, მაგრამ ცოტა რაოდენობით 

და თან იშვიათია შემთხვევა, როცა წვე- 

ვამდელი თავის ნებით ცხადდება რაიო- 

ნის სამხედრო განყოფილებაში. 

მიუხეღავად ყოველივე ამისა, ჩვენს გან– 

ჰოფილებას შექმნის დღიდან გაწვევის გეგ–   
მ·ა–დავალება არ ჩაუგდია, ყოველთვის ვას– 

რულებთ 100%–ით. 2003 წელს საგაზაფხულო 
და საშემოდგომო პერიოდში გაწვეულ о- 

ნა 43 ახალგაზრდა. სამხედრო სავალ– 

დებულო სამსახურის გადავადებისათვის კა– 
ნონით დადგენილი მოსაკრებელი (რომე– 

ლიც შეადგენს 200 ლარს) 9 წვევამდელმა 

გადაიხადა. 2004 წელს კი 29 წვევამდელი 

გავგზავნეთ საქართველოს შეიარაღებულ 
ძალებში. 

მიმდინარე წლის საგაზაფხულო გაწვე– 
ვის გეგმა-ვალდებულება ითვალისწინებს 

15 წვევამდელის გაწვევას, ჯერჯერობით 
მხოლოდ ოთხი იქნა მივლინებული. კვლავ 
ძალაში რჩება ფულადი გადასახადი, Go- 

თაც წვევამდელი ერთი წლით თავისუფ– 
ლება, მაგრამ ამ ეტაპზე განაცხადი თანხის 
გადახდის თაობაზე, არავის შემოუტანია. 

რა თქმა უნდა, გვაქვს უამრავი პრობლე– 

მა, პირველ რიგში სატრანსპორტო საშუა– 
ლების უქონლობა. ბევრი სოფელი რაიო– 

ნის ცენტრს, დაშორებულია, არ მოძრაობს 

შიდა ტრანსპორტი, ამ მიზეზის გამო ვერ 

ვახერხებთ ადგილებზე გასელას და აგი- 

ტაციას ვერ ვეწევით წვევამდელებთან და 
მათ მშობლებთან, ძირითადად ვმოძრაობთ 
დაქირავებული მანქანით. 

უფრო მეტი დახმარება უნდა იყოს ქა- 

ლაქისა და რაიონის საკრებულოებიდან. 

  

საქართველოს კანონის გათვალისწინებით, 

სახელმწიფო ხელისუფლებისა და ადგი- 
ლობრივი მმართველობის ორგანოს პი- 

რები ვალდებულნი არიან შეატყობინონ მო– 

ქალაქეს სამხედრო განყოფილებაში გა– 

მოძახების შესახებ და კანონმდებლობით 

დადგენილ ფარგლებში მიიღონ ზომები მო– 
ქალაქის დროულად გამოცხადებისთვის. რაც 

მათი მხრიდან არ სრულდება. პრობლემა 
გვექმება სტუდენტებთან, რომლებიც ძირი– 

თადად გასულნი არიან რაიონის ფარგლებს 

გარეთ მათი მისამართები ჩვენთვის უც” 

ნობია, მშობლები კი შეგნებულად თავს 

არიდებენ შეატყობინონ მათ, რათა გა– 

მოცხადნენ ჩვენთან, გამწვევ კომისიაში 4- 

სატარებლად. წვევამდელი, რომელიც შეგ– 
ნებულად თავს არიდებს სამხედრო ვალ– 
დებულების მოხდას, დაჯარიმდება საქარ– 

თველოს რესპუბლიკის სამართალდარღვე– 

ვათა კოდექსის 197-ე მუხლით, იგი ითვა- 

ლისწინებს თანხის გადახდას 1000 ლარის 

ოდენობით. გადაუხდელობის შემთხვევაში 
შეეფარდება ადმინისტრაციული პატიმრობა 

30 დღის ვადით. 

რაიონის ახალგაზრდობას ვურჩევდი, by 

აარიდებენ თავს სავალდებულო სამსახურს 
და ღირსეულად მოიხადონ თავიანთი მხედ– 
რული და პატრიოტული ვალი ქვეყნის წი– 

ნაშე. 

დღესდღეობით სამხედრო ნაწილებში 
მდგომარეობა გამოსწორებულია. ამას 
აშუქებს პრესა და ტელევიზია. ამაღ- 
ლებულია დისციპლინა, გაუმჯობესებულია 
ყოფისა და ცხოვრების პირობები. დიდი 
ყურადღება ეთმობა ჯარისკაცის კვებას. 

ჩვენი ხელისუფლება ყველაფერს აკეთებს 
იმისათვის, რომ ჯარში სამსახური იყოს 

პრესტიჟული. ქმნის ყველა პირობას, 
ახალგაზრდა მთელი შემართებითა და 
უდიდესი სიამაყით მიდიოდეს სავალ–- 
დებულო სამსახურში, თავისი პატრიო- 

ტული ვალის მოსახდელად. ჩვენი, ქარ- 
თული გენიდან გამომდინარე ქართველი 
კაცი ყოველთვის იყო და არის ვაჟკა- 
ცობისა და რაინდობის სიმბოლო. ვაჟკა– 
ცურად უმკლავდებოდა მომხდარ მტერს 
და საკადრის მიუზღავდა. აქედან გამომ–- 
დინარე ქართველი ჯარისკაცი უნდა იყოს 
კარგად გაწვრთნილი, ფიზიკურად ძლიე– 
რი მომზადებული და მუდამ მხედრულ 

ფორმაში მყოფი.“ 

რაიონის გამგეობამ იმ ოთხ ახალგაზ- 
რდას, რომლებიც გაწვეულ იქნენ სავალ–- 
დებულო სამსახურში მცირეოდენი საჩუქ– 
რები გადასცა.   335 MQ&)GDJ



  

  

  — 

პანტელეიმონ რომანოზის ძე ბოჭო- 

ბოპანი, დაიბადა 1880 წელს, 

სოფელ საირმეში. მამამისი ჩამო- 

სახლებული იყო ქვემო რაჭიდან, სო- 
ფელ ჯვარისადან. პანტელ ქუ- 
თაისის კლასიკური გიმნაზიის დამ- 

თავრების შემდეგ, როგორც მარტო- 

სული, ნიადაგ ცხოვრობდა საირმეში, 
სადაც მიიცვალა 1950 წელს. იგი, რო- 

გორც სახალხო მასწავლებელი, დაუ- 
ღალავად მოღვაწეობდა საირმესა და 

ზე. წერდა და აქვეყნებდა ლექსებს 
„ბოპანის“ ფსევდონიმით, რაც მი- 

ღებულია მისი გვარისა და სახელის 

შემოკლებით. 1922 წელს ბოპანმა ქუ- 

თაისში გამოსცა წიგნი „არგვეთის 

გმირები დავითი და კონსტანტინე“. 

იმავე წელს წიგნად გამოვიდა მისი 

სახალხო ლექსები. ბოპანს ეკუთვნის 

გალექსილი პოემა „შოთას აღზრდა“, 
რომელიც გამოქვეყნდა 1936 წელს. 

ბოპანი საშუალო ტანისა ყოფილა. 

ლურჯ თვალებს ალერსით შეანათე- 
ბდა თურმე მოსაუბრეს. ლამაზად 

წვერგაპარსულსა და ულვაშებშეკრე- 
ჭილს ღიმილი შვენოდა. მეტწილად 
იცვამდა ერთნაირი ფერის ხალათსა 

და შარვალს. ყაბალახი და პლაში 

მხარზე ეკიდა. არ იცილებდა სათვა- 

ლეებსა და ჯოხს. 
ბოპანი მოწოდებით მასწავლებელი 

იყო და თანდაყოლილი კეთილშობი- 

ლებით გამოირჩეოდა. სანიმუშოდ 

ფლობდა მშობლიურ ქართულ ენასა 

და ასწავლიდა კიდეც სხვა ჰუმანიტა- 
Lრ·ულ საგნებთან ერთად. სოფლის მო- 

  

სახლეობა სათანადოდ აფასებდა, რო- 
გორც მათი ჭირ-ვარამის მოზიარეს. 

იყო ბევრი სასარგებლო საქმის ინიცი- 

ატორი, ვარლამ მახარობლიძესთან ერ- 

თად დიდი ღვაწლი მიუძღვის ცაგერის 
მხარეთმცოდნეობის მუზეუმის დაარ- 

სებაში. მისი ძალისხმევით გაიხსნა ალ- 

პანის საავადმყოფო და სამკითხველო, 

     

  

რალური წლით. ლადო ასათიანს უქ— 

ვარდა ბოპანი, როგორც ნიჭიერი და 
კოლორიტული პიროვნება. 1934-1938 

წლებში ლადო არაერთხელ შეხვედრია 

ქართულით. ლადოს მოსწონდა ბოპა- 

  

ალპანის სრული და საირმის არასრუ- 

ლი საშუალო სკოლები. სპეციალის- 

ტების მოწონებას იმსახურებდა მისი 

შენიშვნები სასკოლო სახელმძღვანე- 

ლოებისა და პროგრამების შესახებ· 

ცოდნას თვითგანათლებით იძენდა. 

იცნობდა მსოფლიო მწერლობის კო- 

რიფეებს, თავისი არაჩვეულებრივი 

მეხსიერების წყალობით ზეპირად 

ახსოვდა ქართველი კლასიკოსების 

ბრძნული გამონათქვამები. უბის წიგ- 

ნაკს განუყრელად ატარებდა, გაგო- 
ნილს ან საკუთარ ნააზრევს უმალ ჩაი- 

ნიშნავდა ხოლმე. წერდა იშვიათი კა- 

ლიგრაფიული ხელით. თავი მხნედ, 

ამაყად ეჭირა. ხალხში ტრიალებდა. 

ახლოს იცნობდა მრავალ სახელოვან 

მამულიშვილს. კურორტ შოვის აღმომ- 

ჩენი და დამაარსებელი შამშე ლეჟავა 

ბოპანმა დააინტერესა ძუღურის მინე- 

ნის ცნობილი გამოთქმა „უვითართა მა- 

ვითარი“, რაც უსწავლელთა მასწავ- 

ლებელს ნიშნავს. საშრობს აყვინთა- 

დაყვინთას ეძახდა, ბეჭედს და შტამპს 

'' დასტურსა და დასტურმანს. 
ისტორიისა და მწერლის სიყვარული 

სევერიან ისიანს ბოპანმა ჩაუნერგა 

ალპანის დაწყებით სკოლაში. 1933 

წლის ზაფხულში მიხეილ ალავიძემ სა- 
ირმეში მიიღო სევერიან ისიანის წერი- 

ლი, რომელშიც პოეტი წერდა: „სალა- 

მი ორპირს. პატარა დარიალს, სალა- 

მი საირმის უდაბნოს გულზე აშვერილ 

კლდეებს, მოკითხვა ნაცნობებსა და მე– 
გობრებს, განსაკუთრებული სალამი და 
პატივისცემა ჩემს პირველ კარგ მას- 

წავლებელს პანტელეიმონს“. 
1925- 1927 წლებში საირმის დაწყებით 

სკოლაში ბოპანი ასწავლიდა მიხეილ 

ალავიძეს. მას ხშირად სტუმრობდნენ 

     

რომელსაც მრავალი | = 
სალა მიაწოდა 1938 წელს. მის მიერ 

მოპოვებული ლექსიკური და ფოლ– 
კლორული მასალების ნაწილი გამოქ- 
ვეყნებულია მიხეილ ალავიძის „ლე- 
ჩხუმურ ლექსიკონსა“ და ლეჩხუმურ 
ზეპირსიტყვიერებაში“· 1912 წელს 

ბოპანი იყო აკაკი წერეთელთან ალ- 
პანაში მოწყობილი შეხვედრების ერთ- 
ერთი სულის ჩამდგმელი. სევერაინ 

ისიანს მან ჩააგონა ლექსი „3230 

ლაჯანურის პირას“. მისი შემოქმე- 

დებითი მემკვიდრეობა სპეციალურ 
შესწავლას მოითხოვს. 

  

_ ს)M60; 

შემთხვევით არაფერი ება. 

ტი ჩემი ცხოვრების ერთ-ერთი შთამბეჭ- 
დავი გატაცების სფეროა. 

სკოლაში, ინსტიტუტში, ჯარში, რო- 

გორც აქტიურ სპორტსმენს და სპორტის 

ორგანიზატორს, გარკვეული პრივილე- 

გიები მქონდა. 

ჩემი საყვარელი სპორტის სახეობებია 

ფრენბურთი, ფეხბურთი, ჭიდაობა, კრი- 
ვი და სხვა. 

ბავშვობიდან ვარ თბილისის „დინა- 

მოს“ ფეხბურთელთა გუნდის აქტიური 

გულშემატკივარი და გაზეთ „ლელოს“ 
სტაჟიანი მკითხველი. 

ახალგაზრდობის სამსახურში მოღვა- 

წეობის დროს სისხლხორცეულად ვიყა- 

ვი დაკავშირებული რაიონის სპორტულ 

ცხოვრებასთან. მაქვს არაერთი საინტე- 

რესო მასალა სპორტზე გაშუქებული რა- 
იონულ და ქვეყნის სპორტულ გაზეთებში. 

მორალური უფლებიდან გამომდინარე 

მეამაყება კიდეც, რომ წლების განმავ- 
ლობაში რაიონის სპორტის სამსახურს 

ვხელმძღვანელობ. 
მომავალში ვეცდები მეტი გავაკეთო. 
რა დაგხვდათ მემკვიდრეობისაგან, ანუ, 

რა იყო თ, ? 
სპორტს ლეჩხუმში სახელოვანი ტრა- 

დიციები აქვს, ჩემი წინამორბედი დათო 

მუშკუდიანი 12 წლის განმავლობაში 

| ხელმძღვანელობდა რაიონულ სპორტკო-   
    

,8დგომარეობა 

მიტერს. ამ პერიოდში ბევრი სასიკეთო საქ- 

მე გაკეთდა, რისი მომსწრე და აქტიური 

მონაწილე, როგორც კომკავშირის რაიკო- 

მის ერთ-ერთი ხელმძღვანელი, მეც გახ- 
ლდით. 

საქართველოში სამოქალაქო ომმა და 

არეულობამ გარკვეული დალი დაამჩნია 

რაიონის სპორტულ ცხოვრებას. სხვა- 

დასხვა სუბიექტური მიზეზების გამო ფაქ- 

ტიურად შეფერხდა სპორტულ-გამაჯანსა- 
ღებელი მუშაობა, სერიოზული პრობლე- 
მები შეიქმნა სპორტულ ბაზებსა და ობიექ- 

ტებზე. 2 
როცა სპორტკომიტეტში ჩემს გადას- 

ვლაზე საკითხი დადგა-ადგილი ვაკან- 

ტური იყო რამდენიმე თვის განმავლობაში, 
ბატონ დათოს, რომელიც სხვა სამსახურ- 

ში იყო გადასული, გახარებია, ის შემხვდა 

და შემაგულიანა, მას სჯეროდა ჩემი და 

გულწრფელად გადმომცა ესტაფეტა, მის- 
მა დადებითმა რეკომენდაციებმა ადგი- 

ლობრივ ხელმძღვანელობასა და სპორტის 

ხელმძღვანელ სტრუქტურებში გარკვეუ- 
ლი სტიმული მომცა. 

მას შემდეგ, რაც თქვენ მოხვედით, რა 
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ვიქნები თავშეკავებული და ვიტყვი. აქ 
მხოლოდ ჩემს მოსვლას ბევრი არაფერი 

შეეძლო. საერთო სიტუაცია შეიცვალა. რა- 

იონის ხელმძღვანელობის დახმარებით შე- 

მუშავდა ლეჩხუმში სპორტის განვითა- 

რების გრძელვადიანი პროგრამა. ქმედი- 

1+ 

არგთუ ისე იდეალურიძა, 

მაგრამ არც ისე ცუდი. 
თუნარიანი გახდა ძირითადი სპორტული 

ბაზები. აღდგა რაიონული შეჯიბრებები 

სპორტის სხვადასხვა სახეობაში, მეტი ყუ- 

რადღება დაეთმო ბავშვთა და მოზარდთა 

სპორტული სკოლის საქმიანობას. 

განსაკუთრებული მნიშვნელობა აქვს 

ლეჩხუმის ტრადიციული სპორტის სახეო- 
ბების შენარჩუნებას და მის შემდგომ გან- 

ვითარებას, 

კვლავაც დომინირებს რაიონის ფრენბუ- 
რთის სკოლა (მწვრთნელები: საქ. დამ- 

სახურებული მწვრთნელი თენგიზ საღი- 

ნაძე, ლაშა ლიპარტელიანი, ნური ხეცუ- 

რიანი და სხვა). ვატარებთ ცნობილი ფრე- 

ნბურთელის თამაზ გოლეთიანის სახე- 

ლობის ტურნირს და გვართა რაიონულ 

პირველობას. 
რაიონის ვაჟ ფრენბურთელთა ნაკრების 

გუნდი წარმატებით გამოდის ქვეყნის პირ- 

ველობებში. 

რაიონში აღზრდილი ფრენბურთელები 

წარმოადგენენ უკანასკნელ წლებში ქვეყ- 
ნის ნაკრების ბირთვს, გვყავს ქვეყნის ჩემ- 

პიონი. 

უნდა აღინიშნოს მაჟორიტარი დეპუტა- 
ტის ავთანდილ სილაგაძის დამსახურების 

შესახებ ლეჩხუმში ფრენბურთის განვითა- 

რების საქმეში. 

სასიხარულოა, რომ ქვეყნის ფრენბურ- 

თის ფედერაციას ხელმძღვანელობს ჩვენი 

რაიონის მკვიდრი ლევან ახვლედიანი, რო- 

მელიც აქტიურად გვიჭერს მხარს. 

_ -რაიონში ჩამოყალიბდა ბავშვთა სა- 

ფეხბურთო გუნდი „ხვამლი“ (მწვრთნელი: 
პორფილე კოპალიანი), რომელიც მონაწი- 
ლეობას იღებს ჭაბუკთა ზონალურ პირ- 

გელობაში და სერიოზული წარმატებები 

გააჩნია. 

ჭაბუკთა ფეხბურთის მატჩებმა გამოა- 

ცოცხლა ცაგერი. 
რამდენიმე პერსპექტიული მოთამაშე 

ჩაირიცხა ქვეყნის მოწინავე ჭაბუკთა გუნ- 

დებში. 

  

გასულ წელს ჩატარდა რაიონის გამ- 

თასის გათამაშება მინი ფეხბურ- 

თში ორ ეტაპად, სადაც მონაწილეობა მი- 

იღო 60-მდე გუნდმა. 
_ წარმატებებიაი ქართულ ჭი- 

დაობაში (მწვრთნელები: ჯოკია შკუბუ- 

ლიანი, კობა ქომეთიანი და ირაკლი ხაბუ- 

ლიანი). გვყავს ქვეყნის ჩემპიონი და პრი- 

ზიორები. რეგიონალური შეჯიბრებების 

გამარჯვებულები. 
_-განსაკუთრებით უნდა აღინიშნოს 

სოფ. ლაჯანაში, თავისუფალი ჭიდაობის 
ძლიერი ჯგუფის ჩამოყალიბება (მწვრთ- 
ნელი: ალუდა სილაგაძე), რომელმაც 

მიუხედვად მინიმალური მატერიალურ- “ 

ტექნიკური ბაზისა დიდ წარმატებებს მი- 

აღწია. 

ზვიად ბურჯალიანი გახდა საქართვე- 
ლოს ჩემპიონი ჭაბუკთა შორის თავისუ- 

ფალ ჭიდაობაშია, მოიგო ორი საერთა- 

შორისო ტურნირი, იასპარეზა თურქეთის 

ქ. იზმირში გამართულ ჭაბუკთა ევრო- 

პის პირველობაში. 
ასევე მრავლად არიან რესპუბლიკუ- 

რი და რეგიონალური შეჯიბრებების გა- 

მარჯვებულები და პრიზიორები. კარგი 

პერსპექტივებია კალათბურთში, ჭად- 

რაკში და სპორტის სხვა სახეობებში. 

რაიონში სპორტული & 
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(დასასრული) 
დიდი წვლილი მიუძღვის წარსულში 

ცნობილ სპორტსმენს, დეპუტატ ვალერი 
გიორგობიანს. 
გულწრფელი მადლობა გოჩა ძასო- 

ხოვს, რომელმაც რაიონს გაშოუყ·ო ძვი- 

ებული საჭიდაო ხალიჩა ლეჩხუ- 
მის პატრიოტი ადამიანების აქტიური ძა- 
ლისხმევით. 

ყველა საჭირბოროტო პრობლემის 
მოგვარებაში დიდი იმედი გვაქვს პარლა- 
მენტის თავმჯდომარის»ქალბატონი ნი- 
ნო ბურჯანაძის მხარდაჭერის. · 

თვალში საცემია ახალი ხელისუფ- 
ლების პოზიტიური ნაბიჯები ქვეყანაში 
სპორტის განვითარებისათვის. 

დადებითი ძვრებია რაიონშიც. 

გასულ წელს სარემონტო აღდგენითი 
სამუშაოები ქ. ცაგერის სპორ- 
ბაზი სოფელ ლაჯანაში, რაშიც დიდია 
რაიონის ხელმძღვანელის თამაზ ქარსე- 
ლაძის დამსახურება. 

იმედია მომავალშიც ასეთი განწყობით 

ვიმუშავებთ. 

რა არის თ, ' როგორც რაიონის 

სპორტის სამსახურის ხელმძღვანელისათ- 

პრიორიტეტი? 
ჩემს მომავალ საქმიანობაში პრიორი- 

ტეტულად ვთვლი კონკრეტული საქმეე- 
ბის კეთებას. 

–-კერძოდ მიმაჩნია, რომ დღევანდე- 
ლი მოთხოვნების შესაბამისად თითქმის 

| რაიონის ყველა სოფელში მოეწყოს მარ- 
ტივი ტიპის მოედანი, რაც მიღწეული იქ- 
ნება ადგილობრივ ხელმძღვანელობას- 
თან მჭიდრო კონტაქტით (ვგულისხმობ 

სოფლის საკრებულოებს). _ 
_-არ დავუშვებ რაიონში სპორტული 

ობიექტების არადანიშნულებისამებრ გა- 
მოყენებას. ვგულისხმობ ქალაქ ცაგე- 
Lრის სპორტულ დარბაზს. 

ტულ დარბაზს, შეკეთდა საჭიდაო დარ- · 

მატოამ არც 0ისე ცუდი”. 
–-ბოლომდე ვიბრძოლებ ლაჯანის სა- 

ფეხბურთო მინდორის მოპარული მავ- 

თულღობის დაბრუნებისა და მისი სრულ- 
ილად აღდგენისათვის. 

–-მ/ წელს პრიორიტეტად ვთქლი გა- 
დაღმა ზონის სოფლებში მასობრივი- _ 

სპორტული მუშაობის გააქტიურებას, რა- 
ზედაც კონტროლს უშუალოდ განვახორ- 
ციელებ. 

– - განსაკუთრებულ მნიშვნელობას ვა- 

ნიჭებ რაიონის სპორტული კოლექტივების, 
სპორტსმენების რეგიონალურ და ქვეყნის 

პირველობებში წარმატებულ გამოსვლას. 

თქვენ და ბიუჯეტი? 
· რაიონის სპორტის სამსახურის წლევან- 

დელი ბიუჯეტი ნამდვილად არ არის იდე- 
ალური, თუმცა რეალობას თვალი უნდა 
გავუსწოროთ. მიმაჩნია, რომ ჩვენ ენთუ- 
ზიასტი ხალხი ვართ და მიმდინარე სპორ- 

ტული სეზონი უშედეგოდ არ ჩაივლის. 
იმედი მაქვს რაიონის ადგილობრივ 

ბიუჯეტში რეზერვების გამოჩენის შემ- 
თხვევაში დახმარება სპორტული ობიექ- 

ტები;”ააღდგენისათვის გარკვეულად გაიზ- 
ება. 

თქვენ და ზემდგომი ინსტანციები? 
საქართველოს კანონი სპორტის შესახებ 

ითვალისწინებს, რომ სპორტს ადგილებზე 
მართავენ ადგილობრივი თვითმართვე- 
ლობის ორგანოები. 

რაიონის სპორტკომიტეტი წარმოად- 

გენს გამგეობის სტრუქტურულ ერთეულს. 
მეთოდური ხელმძღვანელობის ფუნქციას 
ასრულებს საქართველოს კულტურისა და 
სპორტის სამინისტრო და სპორტის სახელ- 
მწიფო დეპარტამენტი. სპორტის სახეო- 
ბებს ქვეყანაში ხელმძღვანელობს შე- 

ს სპორტული ფედერაციები. 
რაიონის მკვიდრი პარლამენტარი მმარ- 

თველი პარტიიდან ვალერი გიორგობიანი 
ქვეყანაში სპორტის განვითარების ერთ- 
ერთი კურატორია, ხოლო სპორტის ზემ- 

დგომ სახელმწიფო სტრუქტურებში ხელმ- 
ძღვანელები მისი მეგობრები არიან. აქე-” 
დან გამომდინარე პრინციპში ზემდგომთან 
ურთიერთობაში პრობლემები არ არ- 

"სებობს. მაგრამ მეორე მხრივ ეს ჩემთვის 

დიდი პასუხისმგებლობაა და ყოველგვა- 
რად ვეცდები თავი არ შევირცხვინო. 

ბატონმა ვალერიმ და მისმა მეგობრებმა 
ერთიანი ნაციონალური პარტიიდან ყვე- 

ლაფერი გააკეთეს, რომ სტრუქტურული 
რეორგანიზაციის პირობებში სპორტის სა- 

ქალაქო და რაიონულ სამსხურებს შეენარ- 

ჩუნებინათ დამოუკიდებლობა, რასაც გა- 
დამწყვეტი მნიშვნელობა აქვს. 

რა სიახლეებს უნდა ველოდოთ უახლოეს 
მომავალში? 

ქვეყნის პრეზიდენტმა ფაქტიურად 

სპორტის სფერო პ ტულ დარგად 
გამოაცხადა. რაც დიდი იმედებს გვისახავს. 

–-ქვეყანაში სპორტული ობიექტების 
აღდგენის სახელმწიფო პროგრამის ფარ- 

გლებში იგეგმება ცენტრალური ბიუჯტი- 
დან რაიონში მოზიდული იქნას გარკვეუ- 
ლი ბაზების და ობიექტების აღსადგენად. 

ეს მოხდება ეტაპობრივად მრავალწლი- 
ანი პროგრამით. 

–-იმედი გვაქვს შესაბამისი ფედერა- 
ციებიდან მივიღოთ საჭიდაო ლეიბები, 
რისთვისაც ვამზადებთ შესაბამის ბაზებს. 

–-რაიონში უახლოეს პერიოდში შეიქ- 
მნება სპორტული კლუბი ,„ხვამლი“, რო- 

მელიც იურიდიული მექანიზმებით უზრუნ- 
ველყოფს პერსპექტიული სპორტსმენების 
ქვეყნის სხვა მოწინავე კლუბებში ჩა- 
რიცხვას, რაც ხელსაყრელ პირობებს შექ- 
მნის სპორტისათვის დამატებითი სახსრე- 
ბის მოზიდვისათვის. 

- -ძირითადი აქცენტი გაკეთდება რა- 
იონში სპორტის მასობრიობის მიღწევი- 
სათვის. 

მოეწყობა სპორტული ლაშქრობები 
ლეჩხუმის ისტორიულ ადგილებში, ჩატა- 

  
- — 

39 
360, 

დას 

შერე 

ნეცა. არ მოხვალ   
იქ. შო·რ·ს, შორხ შეწ გიყურე”წ?ი სევღით ღკქკწწყლი, სგვ?ით 

შე: მაგონდებოდა: ОЕ ер - 
მე შენ·ი ყუოეშით ჰრ·ჭსღროს ღ·ჟვიღლე·ნი, ჯრვსო?ეს ღ:·გიღლენი რეოით. 

შჰშიწ გიძღვწი?ი წხოგრე·ვპს სიყკ·ზრუჭ”?·შწავშვური ·;ჭჭშჭ·ჰ"თ Р\ЁЁО‹Б. 

ვეა ი ოვავედალაიცლი ეღემდით; 
ულდა ხანა. შეფ;ნიერეწის— დიდი ხიყგჟრულის სეგდის, 

ცყჟილით განადგურდა ოჟნების კომჯები, მთვარეს ვასველებდი ყრემლით... 

ხიცხით. გათანგული. ხელი, 

მკგრაშ ქ ვვყ—წწა%ე შემთხვვვით გითხარი ჰრ·:·ს?როხ კრჰფერი ხ?ე”ვჯ 

დი?ი ხიყვარ·ული პაჭვრ·ზ მიზეზე”ზიო· ვიწი კრქსღრი·»ს ჯვღქნქ 

ღღდლეეგა__”' 

ისგვ შენ%/ე მოწ·.·”ცრე”ნჰ მო/შეძკლა ამ ღამეს· 

შეწ%ე დკო?ი, შენ·(ხე ფიქოი, ისევ გჯმკთკშტშეწს. 

შემოდგომის/ თ·შილ სჯღამოს. მივეწ?ოწით კლკ 

შენ%ე ფიქოი დღეს დუ ღ·:·მეს შე ავლუვ გაშითაწკწრვშ·ხ· 

ისვვ შვნ·ი აწგეღ··ო%ი მოგჰ ფქწჯრის მიწვ%ვ, 

ვ.·;ზე ჩაგეფლონით— მზისგაწ გ.·:მთ·ნკრ სილჯზე· 

?ჰ ვიმაში სიჰრული. მოფერეშკ მიწდკ მე 

და ?ილის მ%ე გკმოჩწდეწჰ ჩეშს ფჯწჯრე·წთაწ შძიწვრ·ე! 

i 0 ФФ@99 :. 

ძო მედს, 

ნაცრობდი მე ის ჯაშიმი ჩუმად, გხატ PRV 198 დ53 e 
ჩემთაწ მზე იყო од ღ·:·მეს ს(ზ·ქმრ··””?·· 

გვყიწულ სულში ღაიფ:»ო ”წიწკ, 

Э4 მხოლოდ მენი ალერსი შინდა. უ S с° > 
:›8 თშიწ" სჰღ·ჯმოს*) 

სკწთლის მჯრთალ შუქზე გეცყგი „შიყვკრხარ". 

თვკლღჰხუვული ვინ·ჟჭრეშ ღჯმეს·· 

·წივი სული 40 8№‹›Ь .,ვინ··.·· ხარ : 

00500056 ხადუდლი, 
ილი·ფ შჰრთლიხ 

გიშწკზიის Х ჯღესიხ შოხწ·ჭვლე 3 

წშინ?ე სკხელოზის 

  
  

იI ცI III III1 

რდება რაიონული შეჯიბრება ცხენოსნო- 
ბაში (დოღი და ყაბახი), ვფიქრობთ ალ- 
პინიადის ორგანიზებას ხვამლზე, მოსწავ- 
ლე ახალგაზრდობის მონაწილეობით და 
სხვა... 

რა პოტენცია აქვს რაიონს წარმატებე- 
ბის მისაღწევად? 

პოტენცია დიდია, ამის საფუძველს 

გვაძლევს ჩვენი ახალგაზრდობის ნიჭიე- 
რება და განუსაზღვრელი შესაძლებლო- 
ბები. 

უნდა ვაღიაროთ-ადგილზე ჯერ-ჯე- 
რობით არ არის საშუალებები დიდ სპორ- 
ტში გამარჯვებებისთვის სპორტსმენთა 
მომზადებისათვის, 

თუმცა კვლავაც გავაგრძელებთ ჩვე- 
ნი პერსპექტიული მოზარდი სპორტსმე- 
ნების ქვეყნის მოწინავე სპორტულ სკო- 
ლებში და კლუბებში წარგზავნას, რაც მა- 
ღალი სპორტული შედეგების მიღწევის 

საიმედო გარანტიაა, რამეთუ ისინი ქვეყ- 
ნის პირველობებში ჩვენი რაიონის 
სახელით იასპარეზებენ. 

კადრები... ყველგან პროფესიონალები 
გყავთ!? 

კადრების პრობლემა რა თქმა უნდა 
აქილევსის ქუსლად რჩება. პროფესიონა- 
ლები თითზე ჩამოსათვლელი არიან. 

მაგრამ დღეისათვის საქართველოს 
სხვადასხვა უმაღლეს სასწავლებელში 
სპორტულ განათლებას 15-მდე ახალგაზ- 
რდა ეუფლება. თუ მათ შეუქმნით რაი- 
ონში და ეს პრობლემაც გარკვეულად 
მოგვარდება. 

იქნებ რამე დაგრჩათ სათქმელი? 
დიდი იმედი მაქვს ქვეყნის, მხარის და 

რაიონის ხელმძღვანელთა კეთილი ნების. 

გი დე მოპასანს დავესესხები: „მდგო- 
მარეობა არც ისე იდეალურია, მაგრამ 
არც ისე ცუდი, იმედი, რომ არ იყოს!“ 

იმედი ნამდვილად არის! 

ч. 

га 

”.· ъ ჭორც"· ·მდგომპ·რეობა არცთუ ისე იდეალურტძა: :“% 
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| რაჰპაიონეC? მეჯმბრღებაზე ·—— 'III J II -) 

ლასურიაში), II (მეორე) ადგილი მოიპოვა ბერდია ახვლედიანმა (ცაგ ' : 
საშუალო სკოლა), III (მესამე) საპრიზო ადგილი წილად ხვდა ჯემალ სალი- | 

| რაიონული სპორტკომიტეტის ინიციატივით წლიური კალენდარული 

| პროგრამის მიხედვით ტარდება რაიონული შეჯიბრებები სპორტის სხვა- 

| დასხვა სახეობაში. 
| წნარდში _ 22 მონაწილეს შორის I (პირველი) ადგილი დაიკავა მამუკა 

| ფოჩხიძემ (ქ. ცაგერი), მეორე იყო გია საღინაძე (ქ. ცაგერი), მესამე ადგილ- 
| ზე გამოვიდა კახა ჩაკვეტაძე (ელ. კომპანია „ლეჩხუმი). 

| ჭადრაკში _12 - მონაწილეს შორის საპრიზო ადგილები შემდეგნაი- 

| რად განაწილდა: 
| _ I _ ადგილი ახვლედიანი მერაბი (განათლება) 

| II _ ადგილი კვირიკაშვილი სპარტაკი (ს. ჩხუტელი) 
| II _ ადგილი ქარსელაძე სოსო (ქ. ცაგერი) 
! 
L 

39330 _ 14 მონაწილეს შორის ჩემპიონი გახდა გოჩა მუშკუდიანი (ს. 

ნაძეს (მრავალდარგოვანი კოლეჯი). 

    

    

გამარჯვებული და საპრიზო ადგილზე გამოსული მოთამაშეები | 
სახეობების მიხედვით დაჯილდოვდნენ სპეციალური პრიზებითა და შე- : 

საბამისი ხარისხის დიპლომებით. 
სპორტული შეჯიბრებების ჩატარებაში დახმარება გაგვიწია რაიონულ- | 

მა გამგეობამ, ასევე გვერდში გვიდგას ერთიანი ნაციონალური პარტიის | 
რაიონული ორგანიზაცია. I 

რაიონული სპორტული ღონისძებები გრძელდება. I 
გ. კვირიკაშვილი | 

————————––-—————————_——–————–
–-—”———-__–-—————––-–––--–4 

გილოსიაგთ! 

ია ლაღიძიეს, @O0 პოვალიანს! 

გილოწვ ვთ შ ეუღლ ე·ნკს გისურ ვე”ნთ ნედნი ერ ენკს დკ 

შვიღ··თ··.· სიმრკვლეს 

  

  

გჩიგოლ სპიჩიტონის ძე . 

ლეეთოტიანის ხსოვნას 

დიდი სამამულო. ომის ვეტერანთა რიგებს გამოაკლდა ჭეშმარიტი 

1 პატრიოტი, ღირსეული ადამიანი გრიგოლ სპირიდონის ძე ლეთოდიანი. 

1942 წელს წავიდა ფრონტზე და ბრძოლის სახელოვანი გზა განვლო, 

ვაქკაცურადღ იბრძოდა სტალინგრადის მისადგომებთან, კურსკისა და 

ორიოლის ფრონტებზე. ომში გამორჩეული სიმამაცისა და თავდა- 

დებისათვის იგი დაჯილდოებული იყო წითელი ვარსკვლავის, სამამულო 
ომის მეორე ხარისხის ორდენით, 7 საბრძოლო მედლით. მიღებული ჰქონდა მთავარსარდლის ი. 

ბ. სტალინის მადლობა შვიდჯერ. 

ფრონტზე მიღებული მძიმე ჭრილობების გამო ფრონტიდან დაბრუნდა 1944 წელს. 

მშობლიურ სოფელში დაბრუნებისთანავე სათავეში ჩაუდგა კოლმეურნეობას, მუშაობდა 

ფერმის გამგედ. ძალღონეს არ ზოგავდა თავისი წვლილი შეეტანა ფრონტზე მეომარი ვაჟკა- 

ცების სურსათით უზრუნველყოფისათვის. 

98 წელი იცოცხლა გრიგოლ ლეთოდიანმა. კაცმა რომელმაც თავი გამოიჩინა მშვიდობიან 

შრომაში და მტერთან ბრძოლაში. ამაყობდა თავისი განვლილი გზით. 5 შვილით, 13 შვილიშ- 

ვილით, 18 შვილთაშვილით და მათი შვილთაშვილიშვილით. ყველანი კარგად ჰყავდა, გარდა იმ 

ორი შვილიშვილისა, რომლებიც აფხაზეთის ომში ვაჟკაცურად დაეცნენ. 

გრიგოლ ლეთოდიანმა დიდი სიყვარული დაიმსახურა რაიონის ომის ჯ]ტერანთა შმშორის, მას 

პატივს სცემდა მთელი საზოგადოება. 

  

ცაგერის ომის ვეტერანთა 7900 9000 0%7 
პრეზიდიუმი - -შ. ცვარიანი, მ. მუურცხვალაძე,   

  

  
  

ხსოვნა 
ნღრა სპიტილონის ჯსული ჯოპალიანი, 

ჯ”მმერ მიხეიღის ძე საღინაძე 
ერთი ათეული წელი გავიდა | 

თქვენი დაშორებიდან. ზამთრის 4 

სუსხიან დღეებში წახვედით ჩვენ- 

გან და უზომო სევდასთან ერთად 

სულის საშინელი სიცარიელე დაგ- 

ვიტოვეთ . 
საოცარი იყო თქვენი ხვედრი,! 

თქვენი განვლილი ცხოვრები·სჯ·” 

გახსენებისას უნებურად ვრწმუნ- 

დებით ბედის უკ·უღმართობ·!·ში. 

    

     
ორთავენი ობლები იყავით, გა- 

ჭირვებაში აღზრდილნი, თქვენი - —- — 

ცხოვრების მეგზური პატიოსნების, სიკეთის სამსახური იყო, თქვენ ყველასათვის 

იყავით, ყველას გულის გათბობა გინდოდათ, ამიტომ გვაკლახართ ასე, ამიტომ 

მივსტირით თქვენგან დაშორებული წლებს. 

ამქვეყნიური ცხოვრება სიკეთესა და ბოროტების ჭიდილია. თქვენს მიერ 

გავლებულ ხნულში, კეთილი თესლი დიღებულად აღმოცენდება. ჩვენ ვიცით ვინ 
ვართ, საიდან მოვდივართ და საითკენ უნდა წავიდეთ.·.ძვირფკსო დედავ და მამავ, 

თქვენი და ლამაზი სული, მუდამ იტრიალებს ჩვენს გვერდით. 

შვილები და შვილიშვილები. 

  

  

  

  

ამ სურათზე აღბეჭდილ პიროვნებას 
ლევან ვასილის ძე არდანიას, სოხუმის 

დაცემის შემდეგ ეძებენ ოჯახის წე– 
ვრები და ახლობლ. 

რაც მას საკ 

უწვეს, უავარაუდოა, რომ სამეგრელოს 

გზით გამოვიდა აფხა%ზ 

ისიც, რომ შეიძლება ცხოვრობდეს 

რუსეთში. 

“ ამ სურათს რესპუბლიკის სხვადასხვა 
გაზეთებში აქვეყნებენ, მაგრამ დღემდე 

ამაოდ··. 

იქნებ ლეჩხუმში აღმოჩნღესო–·—ვინვე 

მისი შნა·ხველი··· 

ები. მას შემდეგ, 

უთარი სახლ-კარი გადა– 

· ნაცნობია 

  
  

  

  

პესა 1II31I31 
თებერვალი რამდენიმე უახლოესი ადამიანის მო-–- 

გონებას აღძრავს ჩემში, ადამიანების, რომლებმაც, 
სამწუხაროდ, ეს წუთისოფელი ნაადრევად დატო– 
ვეს, მათ MI[!·––კახა გოგიძე, რომელისთვისაც ქ) 

თვედაც ქცეუ– 

დიდი ვაჟის 
ბადება 33 წლის შემდეგ მოურჩენელი ტკივი– 

გარდაცვალებით შეიცვალა, და და–- 
დამძიმებულ კიდევ 

საუბრა, მოეფერა, გული იჯერა“.. წერს. მასზე 
ქალბატონი თინა კოპალიანი. 

კახა ჩემთვის–ჩემი მეგობარი იყო, ჩემი ძმის 

მეგობარი, მეგობრის მეუღლე.- 

     ირგვლივმყოფთათვის 

ტოებზე აღბეჭდილი ღიმილი დედას, 
მის სამეგობროს-. მის პატარა ქალიშ– 

ვილს–კელის, რომელსაც მამიკოს თვალები და 
სევდიანი გამოხედვა აქვს.- 

დასანანია რომ ადრეულ ასაკში დაკარგული 
მამის საუკეთესო თვისებების გაცნობა ვერ მოას-- 
წრო კელიმ კახას სიცოცხლის გამგრძელებელმა.. 

თამარ დავითულიანი 
  

    
  

სილაგაძჟ თანაგრძნობას უცხადებს ოჯახს 

გარდაცვალების გამო 

საქართველოს პარლამენტის ცაგერის რაიონის მაჟორიტარი დეპუტატი ავთანდილ 

დუდუშა გორბასლიძის 

  

ზაურ ასვლეღიანხ დედის 

გარდაცვალების გამო 

ცაგერის რაიონის მაჟორიტარი დეპუტატი ავთანდილ სილაგაძე სამძიმარს უცხადებს II 

  

დედის 
გარდაცვალების გამო. 

პიერ ფუტკარაძე, ვალერი ასვლეღიანი ოჯახებით თანაუგრძნობენ ზაურ ასვლედიანის 

  

დედის 

გარდაცვალების გამო. 

გაზეთი „ახალი ლეჩხუმის“ სარედაქციო კოლექტივი თანაუგრძნობს მაია ბაბლუანს I 

დუდუშა კონსტანტინეს ასული გორგასლიძის 

  

სოსო ქლიბაძეებს მამის 

გარდაცვალების გამო.       ცაგერის წმ. ილია მართლის სახელობის გიმნაზიის პედაგოგიური კოლექტივი და 
ტექნიკური პერსონალი თანაგრძნობას უცხადებს მეგი ჯაკობიას მეუღლის, გვანცას და 

ტარიელ ოთარის ძე ქლნბაძის       
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